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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány olyan személy kapott diplomata-útlevelet, 
akinek az ilyen útlevéllel történő ellátását - rendívül indokolt eset miatt - ön javasolta?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon megjelent „Az USA válasza a Szöllősi-ügyben: csak kormányhivatalnokoknak
adnak  ki  diplomatavízumot”  című  cikk  az  önök  diplomata-útlevéllel  kapcsolatos  botrányos
eljárásának újabb fejezetét mutatja be:

„Csak kormányhivatalnokoknak adnak ki  diplomatavízumot,  magánszemélyeknek  nem – írta  az
amerikai nagykövetség, miután megkérdeztük tőlük, hogy meg tudják-e erősíteni, hogy a Nemzeti
Sport főszerkesztője, Szöllősi György nem kapott beutazási engedélyt az országba.

A nagykövetség  erre  a  konkrét  esetre  vonatkoztatva  annyit  közölt,  hogy az  amerikai  törvények
értelmében  nem  áll  módjukban  tájékoztatást  adni  egyedi  vízumügyekről.  Ezt  követően  viszont
megjegyezték, hogy a közelmúltban értesítették Budapestet arról, hogy megszaporodott a magyar
kormány által kiállított diplomataútlevéllel beutazni kívánó olyan emberek száma, akik hivatalos
minőségükben  nem  köthetők  a  kormányhoz.  Az  Amerikai  Egyesült  Államok  törvényei  alapján
viszont a bemutatott útlevél típusától függetlenül csak a külföldi kormányok tisztviselői számára
adnak  ki  diplomatavízumot,  magánszemélyeknek  nem.  Ez  a  szabály  nem csak  Magyarországra
vonatkozik – tették hozzá.”

 

A hvg.hu szerint több ezer olyan diplomata-útlevél lehet forgalomban, amilyennel Szöllősi György
az Egyesült Államokba szeretett volna utazni. Ezeket az útleveleket Orbán Viktor vagy Szijjártó
Péter jóváhagyásával osztogatják, de a presztízsen kívül nincs sok hasznuk, ugyanis a gazdájuk nem
akkreditált diplomata, nem állami tisztviselő.



 

Kérdezem Önt:

Hány  olyan  személy  kapott  diplomata-útlevelet,  akinek  az  ilyen  útlevéllel  történő  ellátását  -
rendkívül indokolt eset miatt - ön javasolta?

 

Budapest, 2023. szeptember 16.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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